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 PROTOKÓŁ NR 12/25 

KOMISJI REWIZYJEJ RADY POWIATU W GRYFINIE  

z dnia 23 kwietnia 2025 r.  

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13.30 i trwało do godz. 15.00 w siedzibie Starostwa 

Powiatowego w Gryfinie. W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - 

zał. nr 1), Starosta Gryfiński Ewa Dudar, Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski, 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk, Sekretarz Powiatu Magdalena Pieczyńska oraz Zastępca 

Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Monika Parzych-Malawska, 

Naczelnik Wydziału Zarzadzania Kryzysowego Krzysztof Krawczyk, Naczelnik Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna Nikitińska. Posiedzenie 

otworzyła, stwierdziła kworum i poprowadziła Przewodnicząca Marianna Kozik. Tematami 

posiedzenia była analiza i opiniowanie projektów uchwał na X sesję Rady Powiatu  

w Gryfinie, zapoznanie się z protokołem nr 1/25 Zespołu Kontrolnego z przeprowadzonej 

kontroli inwestycji pn. „Remont drogi powiatowej Nr 1384Z Kłodowo – Trzcińsko-Zdrój – 

Warnice, na odcinku przejście przez m. Żelechowo”, realizowanej w ramach Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg, przy dofinansowaniu Gminy Widuchowa oraz wypracowanie 

wystąpienia pokontrolnego. 

 

Ad. 2  

Porządek obrad 12 posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie został 

przedstawiony i stanowi zał. nr 2.  

 

Ad. 3  

Protokół nr 10/25 Komisji Rewizyjnej z dnia 25 lutego 2025 r. został przyjęty jednogłośnie. 

Protokół nr 11/25 Komisji Rewizyjnej z dnia 6 marca 2025 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4  Analiza i opiniowanie projektów uchwał na X sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 

 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia oceny zasobów 

pomocy społecznej w Powiecie Gryfińskim za rok 2024 (druk nr 2/X): 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Gryfinie Monika Parzych-Malawska 

 

Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Monika 

Parzych-Malawska powiedziała, że zgodnie z art. 16a ust. 4 ustawy o pomocy społecznej 

organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego przedstawia w terminie do 

30 kwietnia radzie powiatu ocenę zasobów pomocy społecznej przygotowaną w oparciu  

o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. W razie pytań udzieli odpowiedzi.  

 

- brak pytań; 

 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 

II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie za rok 2024 

(druk nr 3/X): 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Sekretarz Powiatu Magdalena Pieczyńska 
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Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Monika 

Parzych-Malawska powiedziała, że art. 112 ust.12 ustawy o pomocy społecznej nakłada na 

kierownika powiatowego centrum pomocy rodzinie obowiązek przedstawienia radzie powiatu 

sprawozdania z działalności centrum oraz przedstawienia wykazu potrzeb w zakresie pomocy 

społecznej. Prezentacja do tego projektu uchwały zostanie przedstawiona na sesji. W razie 

pytań udzieli odpowiedzi. 

 

- brak pytań; 

 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 

III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2025 r. (druk nr 4/X): 

 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 

Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Monika 

Parzych-Malawska powiedziała, że Powiat Gryfiński otrzymał środki z PFRON na realizację 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w kwocie 4 176 015,00 zł. Załącznik do 

projektu uchwały przedstawia podział środków na poszczególne zadania. 

 

W tym momencie posiedzenie opuściła Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gryfinie Monika Parzych-Malawska 

  

IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przekazania środków 

finansowych na rzecz Policji (druk nr 5/X): 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Naczelnik Wydziału Zarzadzania Kryzysowego 

Krzysztof Krawczyk 

 

Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Krzysztof Krawczyk powiedział,  

że Komendant Powiatowy Policji w Gryfinie zwrócił się z wnioskiem o wsparcie finansowe  

w celu dofinansowania zakupu pojazdu służbowego dla komendy Powiatowej Policji  

w Gryfinie. Środki finansowe są przekazywane przez Komendę Główną Policji i samorządy 

lokalne w ramach tzw. „sponsoringu”, przy planowanym dofinansowaniu 50/50. Podjęcie 

uchwały umożliwi zakup pojazdu służbowego, który wykorzystywany będzie do zapewnienia 

bezpieczeństwa. Kwota dofinansowania wynosi 30 000,00 zł.  

 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 

W tym momencie posiedzenie opuścił Naczelnik Wydziału Zarzadzania Kryzysowego 

Krzysztof Krawczyk 

 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wskazania reprezentanta 

Powiatu Gryfińskiego do Zgromadzenia Związku Celowego Powiatów 

Województwa Zachodniopomorskiego (druk nr 6/X): 

 

 



3 
 

Sekretarz Powiatu Magdalena Pieczyńska powiedziała, że projekt uchwały jest 

następstwem zmian kadrowych w Urzędzie. Wcześniej reprezentantem Powiatu  

w Zgromadzenia Związku Celowego Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego był 

pan Grzegorz Downar, który przeszedł na emeryturę. Jego stanowisko objął pan Wojciech 

Kowalski, pracownik sponad 20-letnim stażem pracy w Starostwie Powiatowym w Gryfinie, 

pełniący wcześniej funkcję zastępcy pana Geodety. Naturalna zmiana i potrzeba wskazania 

nowego przedstawiciela Powiatu w Związku zgodnie z zakresem realizowanych zadań  

i kompetencji. 

Radny Andrzej Szelążek zapytał, czy to jest jedyny kandydat. 

 

Sekretarz Powiatu Magdalena Pieczyńska odpowiedziała, że tak, jeden przedstawiciel.  

 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na oddanie w najem na czas nieoznaczony nieruchomości oraz zwolnienia  

z obowiązku przeprowadzenia przetargu na jej wynajęcie (druk nr 7/X): 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna Nikitińska 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna 

Nikitińska powiedziała, że Powiat Gryfiński Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie  

w Gryfinie zlecił realizację  zadania pn. prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Trzcińsku-

Zdroju i razem z umową na realizację zadania tożsamy był okres udostępnienia 

nieruchomości, tak została zawarta umowa najmu.  Pan Dyrektor wnioskował o zawarcie 

umowy na czas nieoznaczony, ponieważ chciałby składać wnioski w wielu projektach. Często 

jest tak, że są one negatywnie rozpatrywane z uwagi na wymagalny czas trwałości projektu, 

który musi być zapewniony na okres 5 lat lub 10 lat. Dlatego proponuje się wyrażenie zgody 

na zawarcie umowy na czas nieoznaczony, przy czym w umowie będzie zawarty zapis,  

że z chwilą zaprzestania prowadzenia zadania automatycznie umowa ulegnie rozwiązaniu.  

Aby móc podjąć takie działania niezbędna jest zgoda Rady Powiatu.  

 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 

W tym momencie posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami  

i Nadzoru Właścicielskiego Anna Nikitińska 

 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na rok 2025 oraz zmiany uchwały nr VII/63/2024 Rady Powiatu w Gryfinie  

z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego 

na 2025 rok (druk nr 8/X): 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski 

 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że przedmiotowy projekt uchwały zmienia 

pierwotną uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2025 r.  

W przedłożonym projekcie uchwały zmienia się plan dochodów budżetu powiatu, plan 

wydatków budżetu powiatu, plan przychodów budżetu powiatu, plan rozchodów budżetu 
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powiatu, jak również zwiększa się deficyt budżetu powiatu o kwotę 122 702,86 zł. Skarbnik 

dodała, że w projekcie uchwały zostaje zmieniony zapis paragrafu 13 uchwały nr VII/63/2024 

Rady Powiatu poprzez dodanie, że ustala się limity udzielonych w roku budżetowym 

pożyczek do kwoty 50 000,00 zł. Jest to związane m.in. z tym, że do Powiatu wystąpiło  

z wnioskiem Stowarzyszenie „Dom z Sercem” w Trzcińsku-Zdroju o środki finansowe, gdyż 

zabrakło im na wkład własny na zakup samochodu przeznaczonego dla osób 

niepełnosprawnych. Jako stowarzyszenie chcą zakupić taki środek trwały. Stowarzyszenie 

częściowe dofinansowanie w kwocie ok. 140 000,00 zł otrzymuje z PFRON, część środków 

mają własnych. Samochód kosztuje w wysokości ok. 210 000,00 zł i brakuje im środków do 

kwoty wkładu własnego. W związku z powyższym, że jest to stowarzyszenie, które prowadzi 

zadanie powiatu powierzone na podstawie ogłoszonego konkursu i Powiat w innej formie nie 

może udzielić stowarzyszeniu innego wsparcia finansowego, ale może udzielić 

nieoprocentowanej pożyczki z terminem spłaty zgodnym z terminem realizacji powierzonego 

zadania na prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Trzcińsku-Zdroju, tj. do 2027 r. 

Zakupiony samochód będzie stanowił środek trwały, własność majątkową stowarzyszenia. 

Skarbnik dodała, że takie działanie ma również wpływ na przychody i rozchody budżetu 

powiatu. Rozchodem będzie ta pożyczka, a w przychodach planuje się na koniec  2025 r. 

spłatę tej pożyczki w kwocie 10 000,00 zł. Kolejne spłaty będą miały miejsce w 2026 r.  

i 2027 r. Następnie Skarbnik poinformowała, że w paragrafie 6 projektu uchwały zmienia się 

zapisy również paragrafu 14 uchwały nr VII/63/2024. Paragraf 14 otrzymuje brzmienie: 

„Upoważnia się Zarząd Powiatu w Gryfinie do: 1. Zaciągania kredytów i pożyczek, o których 

mowa w § 13 ust. 1, do wysokości kwoty w nim określonej; 2. Udzielenia w roku budżetowym 

pożyczek, o których mowa w § 13 ust. 2, do wysokości kwoty w nim określonej". Skarbnik 

powiedziała, że w momencie, kiedy Rada Powiatu podejmie uchwałę to będzie możliwe 

zawarcie umowy ze stowarzyszeniem na zawarcie umowy na udzielenie pożyczki w kwocie 

50 000,00 zł. W uzasadnieniu do projektu uchwały zostały opisane wszelkie zmiany, które 

były dokonywane w tym projekcie uchwały. Wprowadzone zmiany znalazły również 

odzwierciedlenie w załącznikach do projektu uchwały. Następnie Skarbnik poinformowała,  

że istotną zmianą jest zmniejszenie planu wydatków wydziału „RI” w kwocie 360 000,00 zł  

w celu zabezpieczenia środków na realizację zadania pn. „Dostosowanie budynku Szpitala 

Powiatowego w Gryfinie do wymogów pożarowych”. Zmniejszenie środków następuję  

ze środków przeznaczonych na przebudowę hallu wejściowego na punkt obsługi interesantów 

wraz z wykonaniem systemu oddymiania i wydzieleni pożarowego klatek schodowych  

w budynku Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. 11 listopada 16d jak również 

przeznaczonych na modernizację wewnętrznej instalacji c.o. w Domu Pomocy Społecznej  

w Nowym Czarnowie - etap II. Środki zostają przeznaczone na uzupełnienie rezerwy ogólnej 

w związku z koniecznością wcześniejszego, przejściowego zabezpieczenia ich z istniejącej 

rezerwy. Skarbnik dodała, że na zadanie pn.  „Dostosowanie budynku Szpitala Powiatowego 

w Gryfinie do wymogów pożarowych” Powiat otrzymał dofinansowanie z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków - Polski Ład I i szkoda byłoby utracić dofinansowanie, bo on 

już się kończy, a parokrotnie był już odraczany termin dostosowania budynku szpitala  

do wymogów przeciwpożarowych.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Marianna Kozik ogłosiła przerwę w obradach od godz. 13:55  do godz. 14:10 
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VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2025-2039 (druk nr 9/X): 

 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że zgodnie ze zmianami w budżecie 

dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Gryfińskiego. Pełen zakres 

zmian obrazują załączniki nr 1 i 2 do niniejszego projektu uchwały. W załączniku nr 2 zostały 

wykazane przedsięwzięcia zadań inwestycyjnych, które będą realizowane. Ich poprawność 

musi być na tyle wysoka, że jeżeli zmienia się budżet powiatu, tak jak w tym przypadku  

o kwotę 360 000,00 zł w związku z zabezpieczeniem środków na realizację zadania  

pn. „Dostosowanie budynku Szpitala Powiatowego w Gryfinie do wymogów pożarowych”, to 

również ta zmiana musi mieć swoje odzwierciedlenie w zmianach przedsięwzięć wykazanych 

w WPF. Jest to niezbędne do podpisywania różnego typu zobowiązań, czyli umów  

z wykonawcami, jak również do tego, że środki unijne na podstawie tej tabeli są później 

rozliczane.  Skarbnik poinformowała, że do załącznika przedsięwzięć dodano następujące 

przedsięwzięcia, tj. rozbudowa Regionalnej Infrastruktury Informacji Przestrzennej 

Województwa Zachodniopomorskiego (finansowanie: Europejski Fundusz Rozwoju 

Regionalnego - Fundusze Europejskie dla Pomorza Zachodniego 2021-2027) – zadanie 

bieżące i majątkowe ma być realizowane w latach 2025-2029. Łączne nakłady planowane na 

realizację zadania wynoszą 670 370,00 zł, w tym w 2025 r. ‒ 182 310,00 zł. Limit 

zobowiązań dla zadania wynosi 670 370,00 zł. Jednostką realizującą jest Starostwo 

Powiatowe w Gryfinie. Następne przedsięwzięcie - budowa drogi rowerowej łączącej 

istniejącą Trasę Zachodnich Pojezierzy na odcinku Trzcińsko-Zdrój - Siekierki z miastem 

Moryń (dofinansowanie: Fundusze Europejskie dla Pomorza Zachodniego 2021-2027) – 

zadanie majątkowe ma być realizowane w latach 2022-2026. Łączne nakłady planowane na 

realizację zadania wynoszą 2 203 396,49 zł (w 2025 r. ‒ 0,00 zł). Limit zobowiązań dla 

zadania wynosi 2 098 846,49 zł. Jednostką realizującą jest Starostwo Powiatowe w Gryfinie.  

 

Radny Andrzej Szelążek zapytał co będzie robione w ramach środków finansowych,  

bo ścieżka na trasie Trzcińsko-Zdrój-Siekierki z miastem Moryń już istnieje.  

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że w tym przypadku mowa jest  

o odcinku w pasie drogi powiatowej od Przyjezierza do Morynia. Dodał, że można 

powiedzieć, że są to dwie drogi, jedna droga biegnie od drogi wojewódzkiej przez m. Dolsko 

do Morynia. Druga droga biegnie od Godkowa Osiedle poprzez Godków Wieś, Mirowo  

i dochodzi do drogi powiatowej. Powiat wykonuje ścieżkę na odc. od Przyjezierza  

do Morynia w ramach Strategii IIT, która była przyjmowana przez Radę Powiatu na ostatniej 

sesji. W ramach tej strategii realizowanych jest 19 projektów w tym 4 są projektami Powiatu, 

pozostałe są realizowane przez gminy będące partnerami Powiatu. W ramach projektów 

realizowanych przez Powiat są dwa projekty dot. budowy dróg rowerowych, jeden z zakresu 

szkolnictwa oraz jeden realizowany z PCPR w Gryfinie wspólnie z gminami.  

 

Radny Andrzej Szelążek zapytał o drugą budowę drogi rowerowej, jedna jest na odc. 

Przyjezierze – Moryń. 

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że druga ścieżka rowerowa 

będzie wykonywana w m. Cedynia wzdłuż klasztoru i będzie łączyć dwie ścieżki 

wojewódzkie. Wcześniej wykonana została ścieżka wojewódzka, która biegnie na Osinów,  

a druga ścieżka biegnie w kierunku Klępicza. Wicestarosta dodał, że występują pewne 

trudności terenowe z uwagi na występujące schody, które będą remontowane.  
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Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że następnym programem, który będzie 

realizowany przez Powiat Gryfiński jest Rządowy Fundusz Polski Ład VIII. Pierwotnie 

Powiat otrzymał dofinansowanie na rozbudowę Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z .o.o. 

o Zakład Psychiatryczno-Leczniczy w Nowym Czarnowie. Jednak ze względu na bardzo 

wysokie koszty tej inwestycji zrezygnowano z tej rozbudowy, ażeby nie utracić tego 

dofinansowania Pani Starosta z Panem Starostą wystąpili o zmianę zadania.  Obecnie będzie 

realizowana modernizacja odcinków dróg powiatowych na terenie Powiatu Gryfińskiego. 

Łączne nakłady planowane na realizację zadania wynoszą 9 022 755,00 zł, w tym w 2025 r. ‒ 

22 755,00 zł. Pozostała część będzie realizowana w 2026 r.  

 

Radny Andrzej Szelążek zapytał, jakie drogi będą realizowane w ramach kwoty  

9 022 755,00 zł.  

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że są cztery odcinki dróg 

powiatowych. Jeden odcinek to dokończenie odc. drogi powiatowej Mieszkowice-Macierz, 

następnym odc. jest ul. Nadodrzańska w Widuchowej przy udziale finansowym Gminy, 

następnym odc. jest w Wirowie. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że następny odc. jest w Starych Brynkach,  

a także newralgiczne momenty na odc. Gryfino-Linie.  

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Powiat od dwunastu lat ma 

projekt na drogę powiatową na odc. Gryfino-Linie. Jest to również długi odcinek drogi  

i modernizacja drogi na tym odcinku była wykonywana etapami.  

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że modernizacja odcinków dróg będzie wykonywana 

w Gminie Gryfino, Gminie Mieszkowice oraz w Gminie Widuchowa.  

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że w przypadku modernizacji drogi 

powiatowej na odc. Mieszkowice-Macierz dot. to Gminy Mieszkowice jak również Gminy 

Moryń. Dodał, że każdy odcinek drogi powiatowej jest ważny, który zostanie 

wyremontowany. 

 

Radny Andrzej Szelążek odpowiedział, że oczywiście. 

 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że dokonano również zmian w zakresie 

dwóch przedsięwzięć, tj. dostosowanie budynku Szpitala Powiatowego w Gryfinie do 

wymogów pożarowych (dofinansowanie: Rządowy Program Odbudowy Zabytków - Polski 

Ład I) – zmiana w przedsięwzięciu obejmuje zwiększenie łącznych nakładów ogółem, limitu 

wydatków na realizację zadania w roku budżetowym oraz limitu zobowiązań o kwotę  

360 000,00 zł oraz realizacja pilotażowego programu „Aktywny samorząd” (finansowanie: 

PFRON) – zmiana w przedsięwzięciu obejmuje zwiększenie limitu zobowiązań oraz limitu 

wydatków na realizację zadania w roku budżetowym o kwotę 37 327,56 zł oraz zwiększenie 

łącznych nakładów na realizację zadania o kwotę 7 840,76 zł. 

 

Radny Andrzej Szelążek zapytał, czym jest to spowodowane, że środki skierowane  

na szpital, bo zawsze nam zależało, aby ten szpital funkcjonował. Nagle dostajemy te środki  

a Państwo przekierowujecie je na drogi. 
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Starosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że bardzo prosta decyzja. Oczywiście 

wartość inwestycji po przetargu okazała się absolutnie niemożliwa do zrealizowania, bo 

przekroczyła dwukrotnie wartość dofinansowania. Na pewno Powiatu nie było stać, żeby 

kwotę 15 mln zł dołożyć z budżetu.    

 

Radny Andrzej Szelążek zapytał, że jeżeli szpital nie będzie dofinansowany to jaka będzie 

perspektywa funkcjonowania tego szpitala.   

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że szpital w miarę możliwości radzi sobie, 

tak jak inne szpitale powiatowe. Będą jeszcze o tym rozmawiali, bo będą przedstawione już 

wszystkie analizy. Natomiast to co zostało zaplanowane, to było to takie wyjście do przodu, 

abyśmy mieli więcej łóżek w Zakładzie Pielęgnacyjno-Opiekuńczym Psychiatrycznym, jest to 

bardzo ważne. ZOL nie przynosi strat, jest na tę chwilę dochodowym i nie przynosi strat, więc 

chcieli powiększyć bazę. Natomiast rachunek ekonomiczny okazał się niemożliwym,  

bo Powiatu nie stać na to, żeby zaangażować własne środki, aby wybudować kolejną część, 

żeby ewentualnie mieć później więcej pacjentów i równoważyć bieżącą działalność.  

W związku z czym zapadała taka decyzja.  

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że mówi właśnie o tym, ponieważ pamiętał  

z poprzednich naszych rad, że planowana była budowa szpitala, czy rozbudowa o taką formę 

modułową m.in. dlatego, żeby etapowo niejako dążyć do tego, żeby ten szpital … 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że dokończy tę myśl, bo cały czas mowa  

o Zakładzie Pielęgnacyjno-Opiekuńczym Psychiatrycznym. Dodała, że została wykonana 

weryfikacja, bo to też podlegało dyskusji, jacy pacjenci są obsługiwani. Jest to szpital 

powiatowy, którego ciężar utrzymania biorą na siebie. Natomiast pacjenci, którzy dziś według 

NFZ są dla nas pacjentami dobrze wycenianymi w kontekście takim, że ten rodzaj 

szpitalnictwa nie przynosi strat, to był to dobry kierunek. Natomiast została zrobiona 

weryfikacja i okazało się, że w tym rodzaju usług pacjentów powiatowych nie ma nawet 1/3. 

Są to pacjenci z całego województwa, z terenu całego kraju, z gmin ościennych, ale nie 

naszych.   

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że jeżeli kierunek tego szpitala idzie w tym kierunku, 

żeby byłoby to dochodowe …  

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że kierunek jest taki, aby równoważyć jak 

najbardziej tak działalności, żeby w miarę tego, co oferuje NFZ, ponosić jak najmniejszą 

stratę. My stawiamy na to, co jest najbardziej oczekiwane przez mieszkańców, a to jest: 

oddział wewnętrzny i oddział chirurgiczny. Na ten moment udaje się to rozwijać. Faktycznie 

tak jest, że w szpitalu powiatowym obsługiwani są w większości pacjenci z terenu Powiatu 

Gryfińskiego. Rozwój tych dwóch gałęzi w szpitalnictwie powinien równoważyć działalność 

całego szpitala. Mamy oddech, bo nie ma oddziału położniczo-ginekologicznego.  

 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że Powiat zwracał się z pismem do 

Polskiego Ładu, że otrzymali dofinansowanie na zadanie ponad 9 mln zł dofinansowania,  

a całkowity koszt wystawienia budynku wynosiłby ok. 17-18 mln zł. Powiat występował czy 

Polski Ład zwiększy dwukrotnie środki finansowe na zadanie przy  5% wkładzie własnym 

Powiatu. Polski Ład odpowiedział, że nie, bo były to sztywne kwoty. Jeżeli na sztywnych 

kwotach Powiat miał się opierać i jeszcze raz tyle dołożyć środków, to Powiatu na to nie stać.  
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Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd Powiatu podjął taką 

decyzję, ponieważ równolegle, o czym zapewne Radni czytali w protokołach Zarządu,  

że pojawił się program i szpital miał złożyć wniosek. Inną sprawą jest czy skutecznie czy nie 

go złożył. Jeżeli chodzi o ten budynek, to okazało się, że nie jest to tylko kwestia rozbudowy 

o kolejne łóżka, na czym bardzo im zależy, bo są to dodatkowe środki dla Spółki Szpital 

Powiatowy, ale musieli wygospodarować powierzchnie wspólne na terapie i potrzeby socjalne 

wynikające z warunków technicznych dla takich obiektów. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że jeżeli budowy jest nowy obiekt to musi on 

spełniać standardy i okazało się, że te standardy nie tylko wprowadzają powierzchnię 

łóżkową, na której im zależało, ale również dodatkowo należałoby wygospodarować miejsce 

na świetlicę, warsztat terapii, na zaplecze socjalno-bytowe, rehabilitację. Zarząd stwierdził,  

że zostałaby zbudowana przestrzeń, która owszem jest wymagana ze zmieniającymi  

się przepisami dostosowującymi budynki szpitalnictwa do panujących wymogów,  

ale jednocześnie patrząc, że nie będzie takiej bazy łóżkowej, jaką pierwotnie planowali.  

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że to nie kwestia dołożenia samych 

łóżek, zapewne polegliby z Sanepidem, który według przepisów odbiera nowy budynek. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że byłaby identyczna sytuacja, jak w przypadku 

dostosowania budynku Szpitala Powiatowego w Gryfinie do wymogów pożarowych. Gdyby 

nie był łączony stary budynek z nowym budynkiem szpitala, to nie było żadnych nakazów.  

Po połączeniu budynków, szpital trzeba dostosować do wymogów. Starosta dodała, że przy 

wnikliwych analizach dowiadują się o istotnych rzeczach, które mają wpływ na całokształt. 

Dla Zarządu była to trudna decyzja, bo Zarząd widział możliwość finansowania, spinania 

gałęzi, które występują w tym szpitalu, oczekiwanym wsparciem długoterminowej opieki 

psychiatrycznej. Jest na to popyt, NFZ chętnie się na to zgadza, Powiat chętnie by to zrobił, 

natomiast koszty okazały się niewspółmierne ze względu na przyczyny, o których teraz była 

mowa.  

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że najważniejsze, iż promesa nie 

przepada i zostanie to spożytkowane na drogi powiatowe.  

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że w tym zakresie również było bardzo ciężko, 

interwencje oparły się o samo ministerstwo, żeby promesa nie przepadła. Ta zamiana 

umożliwiła szybkie działanie, a drogi są największym oczekiwaniem.  

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że każdy zdaje sobie z tego sprawę. Powiat ma  

w posiadaniu 650 km dróg.  

 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 

Ad.5  Zapoznanie się z protokołem nr 1/25 Zespołu Kontrolnego z przeprowadzonej 

kontroli inwestycji pn. „Remont drogi powiatowej Nr 1384Z Kłodowo – 

Trzcińsko-Zdrój – Warnice, na odcinku przejście przez m. Żelechowo”, 

realizowanej w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, przy 

dofinansowaniu Gminy Widuchowa oraz wypracowanie wystąpienia 

pokontrolnego. 
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Przewodnicząca Marianna Kozik powiedział, że Zespół Kontrolny Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Gryfinie w składzie: 

1. Przewodniczący Zespołu Grzegorz Dobrowolski  

2. Członek Zespołu Beata Piekarz, 

3. Członek Zespołu Marianna Kozik, 

w dniu 20 marca 2025 r. przeprowadził kontrolę inwestycji pn. „Remont drogi powiatowej  

Nr 1384Z Kłodowo – Trzcińsko-Zdrój – Warnice, na odcinku przejście przez m. Żelechowo”, 

realizowanej w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, przy dofinansowaniu Gminy 

Widuchowa. 

 

Komisja Rewizyjna zapoznała się z protokołem z kontroli Zespołu Kontrolnego Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie (zał. nr 3) i wypracowała wystąpienie pokontrolne, 

które przyjęła jednogłośnie (zał. nr 4, znak: BRZ.0012.2.12.2025). 

 

Ad. 6 Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że chodzi o zlecanie cząstkowych napraw dróg, na 

jakiej zasadzie jest to zlecane? Czy jest ciąg drogi, czy jakieś tylko odcinki danej drogi? 

Mówi o tym w tym kontekście, że dwa lata temu były oddawane nowe drogi do użytkowania  

i na pewno nie ma konieczności ich napraw. Czy te drogi, czy te odcinki dróg są wyrzucone 

są z tego przetargu?  

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że Powiat podzielony jest na  

4 obszary, jeżeli chodzi o cząstkowe naprawy dróg powiatowych. Nie brane są pod uwagę 

kilometry, tylko cena ustalana jest na podstawie kilograma wbudowanego grysu. Jest to często 

dla nas najgorsza metoda łatania, ale przy ilości kilometrów dróg jest jedyną możliwością.  

W ramach tego obszaru pracownicy wcześniej przygotowują się poprzez przeprowadzenie 

wizji lokalnej i dokonują szacunku. Na tej podstawie jest przygotowane postępowanie 

przetargowe. Powiat rozlicza się kilogramami wbudowanego materiału.  

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że interesuje go to z czystej ludzkiej ciekawości, bo 

wie, że wszystkie prace, które były zlecane i wykonywane w Radnego fachu, to do złotówki 

musieli się z tego wszystkiego rozliczać. Radny dodał, że jest robiony odcinek Chojna  - 

Czartoryja i pomyślał, co będzie robione jak dojadą do tego odcinka już zrobionego do Brwic. 

Radny chce wiedzieć w jaki sposób te środki są wydawane, żeby faktycznie wiedzieć, czy 

ktoś tego pilnuje. Dodał, że zna ludzi i co ludzie za przeproszeniem mogą robić. Były takie 

sytuacje, że ktoś musiał zużyć paliwo i wylał paliwo do rowu. Zna w życiu takie sytuacje. 

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że na tamtym odcinku już nie 

będą robić. Dodał, że pracownicy są powiadamiani, kiedy wyjeżdżają wykonawcy.  

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że pyta z czystej ciekawości, bo jeździ po drogach  

i widzi, że robią i interesuje się, czy środki które firma dostaje i czy praca jest wykonana za 

którą mają zapłacone.  

 

Radny Grzegorz Dobrowolski odnosząc się do złożonej interpelacji na odc. Zaborze – 

Steklno powiedział, że trzeci dzień z rzędu jest łatana droga. Kontaktował się z Panem 

Naczelnikiem, aby poinformował firmę, aby zaczęli prace od drugiej strony. Naczelnik 

powiedział, że nie ma różnicy, Radny uważa, że jest, bo firma może nie dojechać do 

największych dziur.  
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Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że dojadą do każdej dziury.  

 

Radny Grzegorz Dobrowolski powiedział, że może. Chodziło o to, aby największe dziury 

zostały w pierwszej kolejności połatane. Odnosząc się do drugiej interpelacji w zakresie 

uzupełnienia poboczy na drodze powiatowej Lubanowo - Babinek powiedział, że śmiechu 

warte jest to, jaka firma to robi. Tam jest tak wypłukane pobocze, że krawędzie nowo 

położonej nakładki - jak na te czasy, są wykruszone i droga zaczyna się zawężać. Jeżeli nie 

zostanie zrobiony wycinek i uzupełnienie krawędzi jezdni to wysypywanie miejscowe 

materiału w poboczach jest bezzasadne. Radny dodał, że jeżeli ta droga byłaby o pół metra 

szersza, co pierwotnie było zakładane, bo wtedy był radnym gminnym, okazałoby się, że tego 

problemu nie byłoby. Powiatu nie było stać na szerszą drogę i droga była o szerokości 4 m. 

Obecnie trzeba będzie wracać co roku.  

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że jest problem z drogami, mają go wszystkie 

powiaty. Dodała, że Powiat Gryfiński ma drogi, które nie spełniają definicji kategorii dróg 

powiatowych. Jeżeli pojawi się jakiś program na dofinansowanie drogi powiatowej to 

problematyczne jest dobranie odpowiedniej drogi do wskazanych mechanizmów. Potrzebne 

są  systemowe rozwiązania w zakresie drogownictwa, tak jak w szpitalnictwie. 

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że należy przekazywać jak najwięcej dróg 

powiatowych. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar zapytała kto je weźmie. 

 

Radny Andrzej Szelążek odpowiedział, że chociażby na drogi wewnątrz zakładowe, dla 

lasów. Została wzięta droga Jelenin-Bartczyk, która nie spełnia standardów drogi powiatowej 

i tutaj Pani Starosta ma jak najbardziej rację. Natomiast trzeba zabiegać o to, żeby to co 

można przekazać, aby przekazać. Wtedy akurat Nadleśnictwo Mieszkowice starało się, aby tę 

drogę przejąć. 

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że nie są to proste sprawy. Na ten 

moment Powiat złożył odwołanie do sądu, niestety zgodnie z przepisami przejmiemy  

ul. Łużycką w Gryfinie. Koszt wyremontowania takiej drogi szacowany jest na ok. 30 mln zł. 

Pani Starosta mówi o problemach drogowych, a na tę chwilę dróg nam przybywa, a nie 

poradziliśmy sobie jeszcze z odcinkami dróg, które wcześniej zostały przejęte. Może zdarzyć 

się sytuacja, że Powiat będzie musiał przekazać drogi powiatowe do prowadzenia gminom.  

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że pojawia się problemem również z drogami 

leśnymi należącymi do Lasów Państwowych. Problem wybrzmiał na sesji, kiedy Radny 

Paweł Nikitiński zwrócił się z zapytaniem o umożliwienie dostępu do pól rolniczych przez 

drogi leśne po wyjeździe z Bartkowa. Zostało zadane zapytanie do Nadleśnictwa Gryfino, 

które odpowiedziało, że jest ustawa o lasach i nie jest możliwe, aby było prowadzone 

jakiekolwiek działanie. Umożliwienie dostępu do pól rolniczych przez drogi leśne wiąże się z 

tym, że użytkownikiem takiej drogi nie byłby jeden użytkownik. Nadmierny ruch może 

powodować do utraty gwarancji drogi danej Nadleśnictwu przez wykonawcę drogi.  Starosta 

dodała, że coraz większy problem jest z drogami, Powiat płaci coraz większe odszkodowania. 

Sama jest mieszkańcem i użytkuje dziurawe drogi i ma świadomość stanu technicznego dróg. 

Wcześniejsze rządowe dofinansowanie dróg w wysokości ok. 5 mln zł nie wystarcza na ich 

utrzymanie. Powiat w swoich zakresie ma m.in. zimowe i bieżące utrzymanie dróg 

powiatowych, zapewnienie i stawianie znaków drogowych, a gdzie przy tym wszystkim 



11 
 

mówić o remontach dróg. Powiat w swojej siatce ma za duży kilometraż dróg do utrzymania. 

Starosta dodała, że jest to problem systemowy i zauważyła, że w różnych województwach 

wygląda to zupełnie inaczej. Ściana wschodnia ma zrobione drogi powiatowe, 

prawdopodobnie środki z różnych funduszy tzw. spójności, wyrównywania poszły w tamtą 

części kraju na taki cel. W naszej części kraju poszły np. na ścieżki rowerowe, na inne 

zadania. My jesteśmy jedynym województwem w kraju, który realizuje program geodezyjny, 

gdzie zapisy geodezyjne są weryfikowane. W zachodniej części kraju drogi wojewódzkie 

wyglądają o wiele lepiej niż np. na Podkarpaciu. 

 

Radny Andrzej Szelążek zapytał wszystkich, dokąd będziemy tolerować białoruskie  

i neobloszewickie metody prowadzenia sesji, zamykania i kneblowania ust radnym. Radnemu 

został wyłączony mikrofon i na ostatniej sesji nie pozwolono Radnemu dokończyć 

wypowiedzi w kontekście tego co go spotkało. Radny dodał, że chciał bronić swojego 

dobrego imienia. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że nie było to przedmiotem obrad sesji. 

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że Jego wypowiedź była w wolnych wnioskach. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar zapytała do kogo był wniosek. 

 

Radny Andrzej Szelążek odpowiedział, że wolnych wnioskach otrzymał pytanie od jednego 

z radnych, aby wyjaśnić sytuację, która Jego spotkała. Dodał, że zaczął wyjaśniać i Jemu, 

jako Radnemu nie pozwolono wyjaśnić całej tej sytuacji.  

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała z wielkim szacunkiem i zrozumieniem, że  … 

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że Jemu nie jest potrzebne żadne współczucie  

i zrozumienie, tylko potrzebne jest to, żeby mógł powiedzieć … 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że do tego są  właściwe organy, Radni tego nie 

rozstrzygną.  

 

Radny Andrzej Szelążek zapytał, jakie właściwe organy. Nie chodzi o to, aby coś 

rozstrzygać. Ponad 1000 mieszkańców wybrało Radnego na radnego powiatu, zrobiono  

z Niego złodzieja, przestępcę i bandytę, po czym zakuto w kajdany, zawieziono do 

prokuratury krajowej. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że sesja nie jest odpowiednim miejscem do 

rozstrzygnięcia tego. Radny ma możliwość prezentowania swojego stanowiska na różnych 

forach, że naprawdę to wybrzmi.  

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że to nie wybrzmi i tego wszystkiego się nie odkręci, 

bo o tym mówiła cała Polska.  

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że przypomina sobie, jak cała Polska mówiła  

o Jej kolegach. Dodała, że chciałaby, aby wybrzmiało to dosadnie, że my współpracujemy 

ponad podziałami, ponad politycznymi działaniami. 
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Radny Andrzej Szelążek powiedział, że Pani Starosta na pewno pracuje ponad politycznymi 

podziałami. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że zdecydowanie tak.  

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że gratuluje samopoczucia i pewności siebie. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że dziękuje i dodała, że stara się bardzo 

mocno. 

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że nigdy nie należał do żadnej partii. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że należy i nie czuje się z tym źle. 

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że w okresie 6 lat, kiedy był dyrektorem, nie pozbawił 

nikogo pracy, żadnego leśnika, o różnych poglądach politycznych. Natomiast dzisiaj jest bez 

pracy. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar zapytała, czy to jest zarzut do Niej jako starosty i do 

kolegów Radnych.  

 

Radny Andrzej Szelążek odpowiedział, że jest to zarzut do tego co się dzieje teraz. Nie 

widzi w sobie tak naprawdę mikro procenta żadnej winy, a dzisiaj zrobiono z Niego złodzieja, 

przestępcę i bandytę, no właśnie z błogosławieństwem tej strony politycznej.  

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że z błogosławieństwem innej strony 

politycznej zrobiono przestępców z innych osób. Dodała, że nie chce tego kontynuować, bo 

nie są do tego powołanym organem, ani nie mają do tego kompetencji. 

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że został zapytany, więc odpowiedział. Radny chciał 

odpowiedzieć, przerwano Jemu w 1/3 wypowiedzi.  

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że ta sytuacja dla wszystkich była zaskakująca. 

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że nie dla wszystkich, co poniektórzy już wiedzieli, 

Radny nie wiedział co się z nim stanie. Radny dodał, że zrobiono z Niego publicznie 

złodzieja, bandytę i przestępcę. Panią Starostę nie interesuje to, czy z Panią na sesji Rady 

Powiatu w Gryfinie jest złodziej, bandyta, przestępca, czy po prostu człowiek oskarżony 

politycznie?  

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że nie wiedziała, że Radny będzie 

zatrzymany. 

 

Przewodnicząca Marianna Kozik powiedziała, że nie ma oficjalnego wyroku i Radni tak nie 

czują.  

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że to, jak Radni czują nie ma większego znaczenia.  

 

Przewodnicząca Marianna Kozik powiedziała, że powinno. 
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Radny Andrzej Szelążek powiedział, że większe znaczenie ma to, że 90% ludzi słuchających 

i pokazujących Radnego z przepaską na oczach uwierzyło w Polsce w to, że jest złodziejem, 

bandytą i przestępcą. Przy czym Prokurator Generalny postawił Radnemu zarzut 

niedopełnienia obowiązku nadzoru nad pracownikiem. Radny nikomu tego nie życzy.  

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że są do tego odpowiednie organy, które to 

wyjaśniają. Dodała, że dotykało i dotyka to wielu osób, niezależnie od tego, czy to było  

w Pana przypadku, czy innym. 

 

Radny Andrzej Szelążek powiedział, że zrobiono z Radnego złodzieja, bandytę i przestępcę 

o  godzinie 8:00, a dopiero o godz. 17:00 Prokurator Krajowy postawił zarzut niedopełnienia 

obowiązku nadzoru nad pracownikiem. Dodał, że jest jedna rzecz, jeżeli ktoś dzisiaj Radnemu 

taki zarzut postawia, to jutro takie zarzuty będą postawiać wszystkim, którzy mają chociażby 

pod sobą 5 ludzi, a Radny miał pod sobą 2300 osób. 

 

W tym momencie posiedzenia opuścił Radny Andrzej Szelążek  

 

Przewodnicząca Marianna Kozik zapytała, czy byłaby możliwość postawienia znaku 

ograniczenia prędkości przed wjazdem do m. Gogolice, w związku z tym, że kierowcy 

przejeżdżają przez miejscowość z nadmierną prędkością (pismo znak: 

BRZ.0012.2.12.2025.MR stanowi zał. nr 5). 

 

 

Na tym  posiedzenie zakończono o godz. 15:00 

 

 

Protokół sporządziła: 

 

Magdalena Romankiewicz 

  

 Przewodnicząca Komisji 

 

 Marianna Kozik 


